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In de commissie MME van 19 november jl. vroeg u wat de opdracht van BCI/Orange Olive precies 

was; kregen zij de vraag om acht tot tien gebieden in detail te bekijken of kregen ze de opdracht 8-10 

business-cases te leveren?  

 

Het antwoord daarop is dat BCI/Orange Olive de vraag hebben gekregen om elf gebieden in detail te 

bekijken. Wij hebben gevraagd om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om recreatieve 

voorzieningen te financieren met andere middelen dan overheidsmiddelen (deels of geheel, privaat, 

publiek-privaat, doelvervlechting, multifunctioneel gebruik). Wij wilden per gebied de opties 

uitgewerkt hebben met in een overzicht de kosten en (potentiele) opbrengsten van de hele keten en de 

realiteitsgehalte (als afgezet tegen zaken als planologische inpasbaar- en rekbaarheid, 

krachtenveldanalyse, aanpak, draagvlak e.a. factoren). Wij hebben hen gevraagd deze resultaten te 

abstraheren naar uitspraken op provinciaal niveau zodat voor iedere soort (bovenlokale) recreatieve 

voorziening in de provincie er inzicht is in de kosten en (potentiele) opbrengsten zodanig dat 

bestuurders keuzes kunnen maken (beslisboom, cafetariamodel, keuzematrix, etc.) en investeerders 

weten waar ze aan toe zijn, wat mag en wat niet mag. Vragen die wij hierbij stelden waren o.a.: 

 

 Wat zijn de planologische mogelijkheden voor de aanleg van recreatieve voorzieningen? 

Ruimte voor ondernemerschap lijkt noodzakelijk wanneer private investeringen belangrijker 

worden. Is er een aanpassing of flexibele toepassing van de ruimtelijke kaders of wet- en 

regelgeving nodig?  

 Wat betekent dit voor de verantwoordelijkheden voor en zeggenschap over de ontwikkeling, 

het onderhoud en beheer en de exploitatie van en toezicht op bepaalde (bestaande) 

recreatieterreinen en –voorzieningen voor publieke en private partijen? Kunnen/moeten we 

bepaalde terreinen overdragen aan andere partijen (gemeenten, ondernemers, bewoners, 

programmabureaus, etc.)? 

 

We hebben de term uitwerken van “business-cases” dus niet gebruikt. Er waren door diverse partijen 

al business-cases uitgevoerd en om verschillende redenen is een groot aantal hiervan nog niet 

geeffectueerd. Redenen hiervoor zijn: er is nog geen bestuurlijke consensus over wat ruimtelijk toe te 

laten, de business-case is nog niet vanuit lokale trekkracht en gevoelde wens opgepakt maar vanuit de 

overheid of focus lag teveel op kostenbesparing i.p.v. exploitatie en/of recreatieve vraag.  De provincie 

wilde bestuurders op een groter abstractieniveau helpen keuzes te maken. Het rapport van BCI/Orange 

Olive laat zien dat voor meer alternatieve financiering dan overheidsfinanciering echt een andere 

aanpak nodig is en biedt handvatten hoe wij als overheid dit kunnen aanpakken. Om het nu geleerde in 

de praktijk te brengen zijn pilots (inclusief business-case) wel gewenst. Een pilot is meer dan een 

business-case; de aanpak die BCI/Orange Olive voorstellen wordt in de praktijk toegepast. Een eerste 

pilot staat in de planning voor het gebied (mini-economie) Loosdrechtse plassen en omgeving waarin 

o.a. de gemeenten Stichtse Vecht en Wijdemeren zitten. 

 

 


